
 Wyciąg z Protokołu Elektronicznego nr II/2018 
z II Sesji VIII kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 19 grudnia 2018 r. 
 
W II Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, Z-ca Wójta – Daniel Kulkowski, Skarbnik Gminy – Mirosława Lica, 
Sekretarz Gminy – Małgorzata Grzegorczyk, Radca Prawny – Korneliusz Głuchowski.  
 

I. SPRAWY REGULAMINOWE 

 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia II Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski. 
 
2. Stwierdzenie Quorum. 
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 21 radnych. Listę obecności 
podpisało  20 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad dzisiejszej sesji? 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Proszę o wycofanie z porządku obrad 
uchwały nr 12 dot. nabycia działki nr 12/68 w Borkowie na własność Gminy Pruszcz 
Gdański. Prowadzimy rozmowy z firmą, która ma realizować zadanie inwestycyjne, 
musimy zawrzeć stosowne umowy związane z nieodpłatnym przejęciem, dlatego 
prośba o zdjęcie uchwały.  
 Druga zmiana dot. uchwały nr 16 ustalenia bonifikaty od wniesienia opłaty 
jednorazowej z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo 
własności nieruchomości oraz określenia warunków jej stosowania propozycja jest 
taka, żeby z 20% bonifikaty, wprowadzić bonifikatę 60%, taką jak jest na poziomie 
nabywania nieruchomości Skarbu Państwa. U nas takich nieruchomości jest 
stosunkowo niewiele. Wydaliśmy ponad 30 decyzji, one dotyczą w większości 
niewielkich działek. Nie ma obowiązku nabywania tytułu własności. Własność 
przechodzi z mocy prawa, można spłacać to przez 20 lat. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Czy są jeszcze uwagi do porządku 
obrad? 

Nie zgłoszono. 
  

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Kto z państwa jest za zdjęciem z 
porządku obrad uchwały nr 12? 

W wyniku głosowania uchwała została jednogłośnie zdjęta z porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  Jeżeli nie ma dodatkowych uwag 
do porządku obrad, stwierdzam, że został on przyjęty w zaproponowanej formie. 

Porządek obrad został jednogłośnie przyjęty. 



 
4. Przyjęcie protokołu z  I Sesji Rady Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Kto z państwa radnych ma uwagi 
do protokołu z I sesji Rady Gminy? 
Nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Protokół z I sesji RG został przyjęty 
bez uwag. 
 
II. Ślubowanie Radnych. 
 
Pani Małgorzata Grzegorczyk – Sekretarz Gminy odczytała rotę ślubowania. 

 
"Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 
radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej 

gminy i jej mieszkańców". 
 
Pani Monika Rynkowska – Ślubuję. 
Pani Karolina Wołosowska – Ślubuję. 
 
III. Wręczenia aktów mianowania nauczycielom. 
 
Pani Wójt Gminy Pruszcz Gdański wręczyła akty mianowania nauczycielom z 
terenu naszej gminy. Nauczyciele złożyli ślubowanie. 
Lista osób, które otrzymały akty mianowania stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 

IV. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował radę o działaniach podejmowanych w 
okresie między sesyjnym m.in.: 
- praca bieżąca biura rady 
- przekierowanie pism do właściwych komisji stałych, 
- spotkania świąteczno - noworoczne 
Przewodniczący poinformował również, że wpłynęło 
- pismo radnego Karola Kardasińkeigo w sprawie przekazywania materiałów na sesję, 
załącznik nr 2 do protokołu. 
Pan Karol rezygnuje z formy papierowej, składa prośbę o dostarczanie materiałów w 
formie elektronicznej. 
- wnioski dwóch radnych wyrażających chęć pracy we wskazanych komisjach 
- wniosek radnej Beaty Białej – Grzędzickiej (omówiony w wolnych wnioskach) 

- interpelacja 

V. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym – składanie 
ustnych pytań kierowanych do Wójta. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak złożyła sprawozdanie o pracach podjętych 
od ostatniej sesji. 

Pani Weronika Chmielowiec – Pytanie dot. zdjęcia uchwały z porządku obrad. Przed 
upływem poprzedniej kadencji była mowa, że była podpisana umowa  z Nekonem. Na 



jakim to jest etapie? Była tam mowa o ul. Kasztanowej do Owocowej. Czy Nekon 
będzie budował fragment, o którym była mowa w uchwale? 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Tak, mieliśmy podpisaną umowę. Czekamy 
na potwierdzenie. Jesteśmy na liście gmin, które dostały dofinansowanie z 
Narodowego Programu Budowy Dróg Lokalnych na ul. Kasztanową. Zadanie, które 
było przewidziane w umowie z Nekonem, nie może być finansowane z dwóch źródeł. 
Tę umowę rozwiążemy i podpiszemy nową umowę. Rozmowy trwają. Poinformujemy 
o ostatecznym rozwiązaniu. 

Pan Janusz Sampolski – Pytanie dot. Mariny w Wiślince. Czy można określić termin 
zakończenia inwestycji ? Czy jest możliwość upublicznienia inwestora?  

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Nie mogę powiedzieć kiedy będzie 
zakończenie. Na dzisiaj trwają prace projektowe. Największym wyzwaniem obecnie 
jest dostarczenie mediów. Dopóki to nie będzie rozwiązane, trudno mówić o 
rozpoczęciu inwestycji. Na jednej z działek nastąpiła zmiana właściciela. Nie pamiętam 
w tej chwili nazw firm, ale oczywiście podam państwu. Pierwsze prace państwo 
chcieliby rozpocząć w 2020 roku.  Robimy też dokumentację techniczną na ul. Łąkową, 
która będzie miała wpływ na inwestycję. 
Pan Remigiusz Kwieciński – Na giełdę w Cieplewie będzie przejazd przez most? 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Tak. 
Pan Remigiusz Kwieciński – Będzie to generowało kłopoty drogowe? 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Na giełdę i z giełdy jeździ mnóstwo ludzi, stąd 
rzeczywiście będzie ogromny problem. 
Pan Remigiusz Kwieciński – Rozumiem giełda musi być. Jeżeli jest budowany duży 
supermarket to inwestor jest zobowiązany do uporządkowania spraw drogowych. Czy 
tu mamy też wpływ na to? 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Jest to droga powiatowa, nie jesteśmy jej 
zarządcą. Jedna z mieszkanek Cieplewa powiedziała, że przy wyjeździe z giełdy była 
informacja, że od 6 stycznia rusza w Cieplewie. To na dzisiaj wiemy. 
Pan Karol Kardasiński – Wpłynęło do mnie w zeszłym tygodniu 5 uwag na temat 
kursowania autobusów Gryf. Były to informacje, że w ogóle nie przyjechał, albo był 
spóźniony 20 min. Proszę o weryfikacje czy wynika to z korków czy problemów 
kadrowych i autobus wypada z kursu w danym dniu? Warto mieszkańców informować, 
albo jasno określić numer infolinii. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Najprościej jest zadzwonić do gminy, 
potrzebna jest informacja w jakim dniu, o jakiej godzinie, jaki kurs. Zgodnie z umową 
możemy naliczyć kary za spóźnienia i wyegzekwować poprawę rozkładu jazdy. 
Dotyczy to też innych usług.    
W ostatnim czasie były dyskusje na temat autobusu np. 877 Straszyn i Państwa 
dyskusja na różnych forach. Autobus 877 nie podlega gminie. Jest to prywatna linia. 
Wypowiadacie się Państwo, a czasem udzielacie niewłaściwej informacji. 
Pani Monika Ficek – W gazetce gminnej pojawiła się informacja, że w przyszłym roku 
rozpoczniemy konsultacje społeczne, chciałabym znać mniej więcej czas. Pojawiły się 
już wpisy na Facebooku przez gminę Pruszcz Gdański, że wprowadzimy w marcu 
bezpłatne połączenia dla dzieci do 20 roku życia. Według pisma, które dostałam od 
gminy, jest informacja, że nigdy takich działań tj. konsultacji społecznych nie 
prowadziliście państwo, a teraz się okazuje, że takie połączenia będą. Mam prośbę, 
żebyśmy mieli możliwość zredagowania pytań tej ankiety czy konsultacji. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Musimy Państwu przede wszystkim pokazać 
analizę obłożenia poszczególnych kursów. Robimy takie analizy w pewnym odstępie 



czasowym. Będziemy prowadzili konsultacje. Do końca kwietnia musimy 
przeprowadzić wybory sołtysów, jednym z punktów takich spotkań będą konsultacje 
związane z funkcjonowaniem  linii autobusowych na terenie gminy. Chcemy uruchomić 
również ankietę na naszej stronie, która wejdzie na początku stycznia. 
 
VI. Interpelacje i zapytania radnych – interpelacje i zapytania skierowane  do 
Wójta Gminy w trybie art. 24 ust.3-7 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym. 
Pan Marek Kowalski poinformował, że wpłynęła interpelacja od radnej Małgorzaty 
Osowskiej dot. możliwości stworzenia monitoringu w naszej gminie. 
VII. Sprawy sołeckie. 

1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański.  
Nie zgłoszono. 
2. Zapytania i wnioski sołeckie. 

Pan Wiesław Zbroiński zgłosił potrzebę zorganizowania spotkania w sprawie 
zarządcy drogi wojewódzkiej. Uzasadnił swój wniosek. 

Pan Maciej Wysocki zgłosił problem odbioru śmieci z miejscowości Lędowa oraz 
potrzebę zamontowania dwóch luster na drodze przy wyjeździe na drogę wojewódzką.  
Pan Edward Leszczyński – Nie wyobrażam sobie życia od 6 stycznia w Cieplewie. 
Cieplewo słynie z produkcji mleka. Krowa po zjedzeniu woreczka nie przeżyje tego. 
Rolnicy bardzo duży wysiłek wkładają w to, żeby nic nie dostało się do paszy. W tym 
wypadku będzie to trudne, wiatr będzie to wszystko roznosił. Należy zablokować tego 
typu działania. Mieliśmy problem z driftowaniem, problem został zażegnany na jakiś 
czas, teraz gdy  teren jest otwarty przyjeżdżają ponownie.  
Pani Katarzyna Sulima – Niejednokrotnie zgłaszałam o niebezpieczeństwie przejścia 
dla pieszych z kościoła na plebanię. Proszę o interwencję. 
Pan Janusz Sampolski – Na jakim etapie są prowadzone uzgodnienia dotyczące 
poprawy bezpieczeństwa wyjazdu z drogi Jesionowej w kierunku drogi wojewódzkiej 
226? 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczyk odpowiedziała na zgłoszone pytania 
sołtysów. 
Pan Zastępca Wójta Daniel Kulkowski udzielił odpowiedzi p. Katarzynie Sulimie 
oraz p. Januszowi Sampolskiemu.  
 
VIII. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
1. uchwały budżetowej Gminy Pruszcz Gdański na rok 2019, 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Proszę Panią Wójt o 
przedstawienie projektu uchwały?  
 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak przedstawiła projekt uchwały budżetowej 
Gminy Pruszcz Gdański na rok 2019. Została również przedstawiona prezentacja 
najważniejszych pozycji do budżetu, która stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Proszę Państwa o przyjęcie budżetu.  
 
Pani Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Czerwińska odczytała  uchwałę  
199/g256/P/V/18 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdań-
sku z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej 
Gminy Pruszcz Gdański na rok 2019 oraz możliwości sfinansowania deficytu bu-
dżetu. 



 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Proszę o opinię Komisji Działalno-
ści Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu. 
 
Komisja opiniuje projekt uchwały budżetowej Gminy Pruszcz Gdański na rok 
2019 pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pani Weronika Chmielowiec – Mam pytanie dotyczące rezerwy 2 mln zł  na ulgę, 
którą proponujemy. Czy prowadzone są rozmowy z innymi przewoźnikami? Wielu rad-
nych uważa, że jeżeli będziemy dawać bezpłatne przejazdy do 20 roku życia to nie 
mogą być to tylko bezpłatne przejazdy dla osób dojeżdżających Gryfem, bo nie wszy-
scy z Gryfa korzystają. Czy prowadzimy rozmowy o tym, żeby takie przejazdy były 
świadczone ZTM,  „50”, czy kolejką, jeśli ktoś jeździ z Cieplewa. Wychodzimy z zało-
żenia, że nie możemy dawać darmowych przejazdów tylko tej części, która korzysta z 
Gryfa. Dajemy wszystkim do 20 roku życia, a nie wybieramy grupy, które są wygodne. 
Czy te 2 mln na to starczą?     
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Takie rozmowy rozpoczniemy po przyjęciu 
budżetu. Dla nas mieszkańcy są wszyscy równi. Jeżeli takie przejazdy będą zapropo-
nowane tam gdzie są linie Gryfa, to również będzie tak, gdzie są inni przewoźnicy.  
Pan Karol Kardasiński – Ta kwota jest na pewno niedoszacowana, jeżeli chcemy 
wszystkich równo potraktować. Wydaję mi się, że będzie to więcej, no chyba, że się 
mylę. Chciałem podziękować za piękną prezentację.  Mam nadzieję, że będzie to co 
roku kontynuowane. Trudno jest porównywać budżet 2017,2018 z rokiem 2015,2016. 
W roku 2017, 2018 mieliśmy dość duży zastrzyk finansowy z tytułu 500+ . Wydatki 
procentowe również nam wzrosły, zadłużenie, wydatki na oświatę. Nie mamy na to 
wpływu. Już są przymiarki, żeby określając średnia krajową i ją nieznacznie zmniej-
szając wiele osób te 500+ straci. Myślę, że będzie to miało wpływ na kolejne budżety. 
Wpływy będą mniejsze i procentowo nasze wydatki gminne będą większe.  
Głosowałem przeciwko na komisji budżetowej, dlatego, że wiadomo, że każdy z nas 
radnych chciałby, żeby jego wnioski dotyczące inwestycji były uwzględnione. Taka była 
moja decyzja. Mam nadzieję, że mieszkańcy będą z budżetu zadowoleni, w związku z 
tym innych uwag nie mam. Chciałem zapytać o informację, która była na komisji, że 
skoro planujemy ul. Topolową w Łęgowie wpisać do budżetu być może w październiku, 
jak pani wójt powiedziała, bo będą tańsze koszty, czy możemy to od razu zaplanować 
w budżecie, albo zmienić to na kolejnej sesji. Czy w związku z programem budowy 
dróg lokalnych nie powinniśmy uwzględnić w budżecie wydatku również na przebu-
dowę ul. Kasztanowej i Akacjowej w Borkowie. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Gdybyście państwo mieli głosować nad bu-
dżetem kierując się tym, że jedna czy dwie inwestycje nie zostały wprowadzone to 
podejrzewam, że budżet nie byłby przyjęty. Proszę o patrzenie szerzej na budżet, bo 
to nie jest tylko jedna miejscowość, jedna inwestycja, żeby ograniczać się w głosowa-
niu. Budżet, który w tym roku kończymy to walka z wykonawcami, walka o pieniądze i 
inwestycje. Jak Państwo widzicie inwestycje te w zdecydowanej większości, a właści-
wie prawie wszystkie zostały wykonane. Mogły być wykonane dzięki temu, że gospo-
darka finansowa w ubiegłych latach była prowadzona w sposób  absolutnie racjonalny, 
niezwykle oszczędny. Mieliśmy nadwyżkę taką, którą mogliśmy w pewnej części na te 
wzrastające ceny przeznaczyć. Dzisiaj przed nami są takie inwestycje, do których mu-
simy dokładać  pieniądze chociażby szkoła w Kowalach. Jest to inwestycja, która miała 



kosztować 10 mln zł, dzisiaj mamy już koszt 12 mln zł i nie wiemy czy na tym zakoń-
czymy. Prosiłabym pana radnego, żeby wziąć to też pod uwagę. Musimy sprostać i 
zakończyć już te inwestycje, które realizujemy. Po to wykonujmy dokumentacje tech-
niczne, żeby potem w oparciu o te dokumentacje realizować infrastrukturę. Dokumen-
tacja techniczna ul. Topolowej jest zrobiona  i będzie realizowana.   Patrząc na panią 
radną Migowską, która czeka na wykonanie bardzo ważnych 4 dróg. Nie możemy przy-
stąpić do jej realizacji, ponieważ czekamy na pozwolenia na budowę.  Mamy 5 lat 
przed sobą i będziemy się wywiązywali z tego co mieszkańcom obiecaliśmy. Na inwe-
stycje w Pana miejscowości przewidywane koszty były trochę niższe… 

Pan Karol Kardasiński – Pani wójt nie słuchała mojej wypowiedzi, bo odpowiada zu-
pełnie nie na moje pytanie, wręcz przeciwnie pochwaliłem budżet i powiedziałem, że 
się zgadzam..  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Przez jedną inwestycje głosował Pan  prze-
ciw.  
Pan Karol Kardasiński – Nie powiedziałem tego. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak –  Staramy się realizować te najbardziej po-
trzebne, prospołeczne zadania, które stoją przed nami. 
Pani Monika Ficek -  Skoro na komisji Pani powiedziała, że znajdą się pieniądze w 
2019 na ulicę Topolową, czy możemy to wpisać już teraz w budżet skoro te pieniądze 
mają się znaleźć? 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak –    Jeśli się znajdą pieniądze to wpiszemy, nie 
możemy pisać teraz czegoś czego nie ma. 
Pan Karol Kardasiński – Nie powiedziałem, że głosowałem przeciwko, bo jednej in-
westycji nie było, złożyliśmy więcej wniosków jako klub m.in. budowę dróg na osiedlu  
Zorza czy projekt ulicy Leśnej, czy progi zwalniające przy Zakątku Juszkowo, to nie 
był wniosek jeden mojej miejscowości. Mój okręg wyborczy jest większy niż moja miej-
scowość. Pochwaliłem ten budżet i  w związku z tym, że mieszkańcy zaufali pani wójt 
i większości rady gminy.  Mam nadzieję, że budżet jest stworzony tak, jak mieszkańcy 
tego oczekują. Nie będę głosował przeciwko budżetowi, uzasadniłem swoje głosowa-
nie na komisji. Zapytałem również dlaczego nie uzgadniamy wydatków na ul. Kaszta-
nowa? Czy nie powinniśmy tego ująć? 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak –    Dostaliśmy listę inwestycji, którym zostały 
przyznane środki. Czekamy na podpisanie umowy. Umowa jest ostatecznym doku-
mentem. Umowa ma być podpisana w styczniu wówczas przedstawimy Państwu spo-
sób rozwiązania. Państwo jako klub przedstawiliście na komisji listę swoich inwestycji 
w momencie kiedy projekt budżetu był gotowy i Państwu przedstawiony.  
Pani Monika Fiek – Chciałam zwrócić uwagę, że my do 30 września również złożyli-
śmy wnioski do pani wójt osobiście i mamy na to potwierdzenia.  
Pan Karol Kardasiński – Również złożyłem do 30 września wszystkie wnioski i więk-
szość tych co złożyłem na komisji, też były uwzględnione. Jest to wybór osoby, która 
projektuje budżet czyli pani wójt. Rozumiem, że potrzeby są większej części społe-
czeństwa, niż tylko nasze. Dwa wnioski zostały uwzględnione.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za przy-
jęciem przedstawionego projektu uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 
przycisku? 

 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr II/11/2018      z dnia 
19 grudnia 2018 roku w sprawie uchwały budżetowej Gminy Pruszcz Gdański na 
rok 2019. 



 
 
2.Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Pani Wójt proszę o przedstawienie 
projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz 
Gdański. 
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pruszcz Gdański. 
 
Pani Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Osowska odczytała  uchwałę 
Nr 198/g256/F/V/18 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Gdańsku z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały Rady 
Gminy Pruszcz Gdański o Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Pruszcz 
Gdański na lata 2019-2037. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Proszę o opinię Komisji Działalno-
ści Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu. 
 
Komisja opiniuje projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Pruszcz Gdański pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za przy-
jęciem przedstawionego projektu uchwały proszę o podniesienie ręki i naciśnięcie 
przycisku? 

W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr II/12/2018      z 
dnia 19 grudnia 2018 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy. 
 
3.  zmiany uchwały budżetowej na rok 2018 

Projekt uchwały przedstawiła M. Lica – Skarbnik Gminy. 
Komisji Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr II/13/2018      z 
dnia 19 grudnia 2018 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2018. 
 
4.wydatków budżetu Gminy Pruszcz Gdański na rok 2018, które nie wygasają z 
upływem roku budżetowego 2018, 
Projekt uchwały przedstawił D. Kulkowski – Zastępca Wójta. 
Komisji Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński – Które jednostki otrzymają sprzęt? Wszystkie czy wybrane? 

Pan Zastępca Wójta Daniel Kulkowski – Jest to sprzęt gminny. Zostawmy decyzję 
zarządowi OSP. Osobą, która będzie dysponowała tym sprzętem będzie inspektor ds. 
zarządzania kryzysowego p. Marek Tułowiecki.  



Wypowiedź uzupełnił komendant OSP Jerzy Kornacki. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr II/14/2018      z 
dnia 19 grudnia 2018 roku w sprawie wydatków budżetu Gminy Pruszcz Gdań-
ski na rok 2018, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2018. 
Podczas głosowania na sali było 20 radnych, 1 osoba nie wzięła udziału w 
głosowaniu. 
 

5. zawarcia porozumienia dotyczącego współdziałania gmin wchodzących w 
skład aglomeracji Gdańsk przy realizacji zadania polegającego na zmianie 
wielkości, obszaru i granic aglomeracji Gdańsk 
Projekt uchwały przedstawiła K. Kwiatek – Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr II/15/2018      z dnia 
19 grudnia 2018 roku w sprawie zawarcia porozumienia dotyczącego 
współdziałania gmin wchodzących w skład aglomeracji Gdańsk przy realizacji 
zadania polegającego na zmianie wielkości, obszaru i granic aglomeracji 
Gdańsk. 
 
6. zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Pruszcz Gdański na 
dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki 
wodnej  
Projekt uchwały przedstawiła K. Kwiatek – Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Komisji Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Remigiusz Kwieciński – Chciałbym zapytać o dotacje likwidacji elewacji 
budynków wykonanych z azbestu. Czy dużo mamy tego w gminie? Czy istnieje termin 
obowiązkowy likwidacji? Czy mieszkańcy mający tego typu pokrycie zostali 
poinformowani o tym? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak. 
Pani Karolina Wołosowska – Mam pytanie dotyczące terminu zawarcia umowy, w 
ramach zakupu pieca, co w sytuacji gdy w danym roku budżetowym zepsuje się komuś 
piec i decyduje się na zmianę ogrzewania na gazowe w styczniu. Jak my do tego 
podchodzimy? 

Odpowiedzi udzieliła p. Katarzyna Kwiatek.  
Pan Remigiusz Kwieciński – W przypadku budowy oczyszczalni ścieków czy 
mieszkańcy będą mogli uzyskiwać dofinansowanie budowy przepompowni ścieków, 
która umożliwi podłączenie do systemu kanalizacyjnego?  
Odpowiedzi udzieliła Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak. 
 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr II/16/2018      z dnia 
19 grudnia 2018 roku w sprawie zasad udzielania dotacji celowej z budżetu 



Gminy Pruszcz Gdański na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu 
ochrony środowiska i gospodarki wodnej.  
 

7. przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Pruszcz Gdański na rok 
2019 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 
3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
Projekt uchwały przedstawiła B. Gałecka – pracownik merytoryczny. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pani Monika Rynkowska – W rozdziale 3 jest zawarta informacja o konieczności 
złożenia ankiety, która stanowi załącznik do tego programu. Czy nie złożenie tej 
ankiety jest kryterium dyskwalifikującym organizacje z tego programu? 

Odpowiedzi udzieliła p. B. Gałecka. 
 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr II/17/2018      z dnia 
19 grudnia 2018 roku w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy 
Gminy Pruszcz Gdański na rok 2019 z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie.  
 
8. wskazania przedstawicieli reprezentujących Radę Gminy Pruszcz Gdański w 
Radzie Działalności Pożytku Publicznego Gminy Pruszcz Gdański  
Projekt uchwały przedstawiła B. Gałecka – pracownik merytoryczny. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński – Czy jest już jakiś plan pracy, czy dopiero utworzy się i wtedy  
zadecydujemy? 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Rada się jeszcze nie 
ukonstytuowała. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zgłosiła kandydaturę 
radnego Remigiusza Kwiecińskiego. 
Kandydaturę do rady zgłosiła również radna Monika Rynkowska, uzasadniając swoją 
decyzję. 
Pan Remigiusz Kwieciński – Wyrażam zgodę. 
Pan Remigiusz Kwieciński przedstawił swoją kandydaturę. 
Za kandydaturą radnego Remigiusza Kwiecińskiego głosowało 20 osób. 
Za kandydatura radnej Moniki Rynkowskiej głosowało 20 osób. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr II/18/2018      z dnia 
19 grudnia 2018 roku w sprawie wskazania przedstawicieli reprezentujących 
Radę Gminy Pruszcz Gdański w Radzie Działalności Pożytku Publicznego Gminy 
Pruszcz Gdański. 
 

9. Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
na rok 2019 
Projekt uchwały przedstawił M. Kowalski – Przewodniczący Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 



Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Szymon Benedyk – Czy jest możliwe przesunięcie części funduszy na kolejny 
program, czyli przeciwdziałania narkomani? Nie koniecznie w roku 2019.  W 
dzisiejszych czasach wśród młodych ludzi nie alkoholizm jest głównym problemem, 
tylko narkomania i dopalacze.  
Odpowiedzi udzielił przewodniczący Marek Kowalski. 
W dyskusji zabrała głos pani Karolina Wołosowska. 
 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr II/19/2018      z dnia 
19 grudnia 2018 roku w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2019. 
 

10. Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomani na rok 2019 

Projekt uchwały przedstawił M. Kowalski – Przewodniczący Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 19 osób, przy 1 głosie wstrzymującym się  Rada Gminy 
podjęła uchwałę nr II/20/2018   z dnia 19 grudnia 2018 roku w sprawie Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2019. 
 

11. nabycia działek stanowiących rowy melioracyjne na rzecz Gminy Pruszcz 
Gdański 
Projekt uchwały przedstawił K. Miliński - Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy. 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Janusz Sampolski – Projekt był szczegółowo omawiany. Proszę się pochylić nad 
sytuacją obrębów pozostałych, wiemy, że takie sytuacje mogą wystąpić  w rejonie 
żuław, Łęgowa. Gorąca prośba, żebyśmy w przyszłym roku wrócili do tematu w 
pozostałych obrębach. 
Pani Wójt udzieliła odpowiedzi, oraz omówiła projekt uchwały, oraz uzasadniła 
potrzebę jej podjęcia. 
 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr II/21/2018   z dnia 
19 grudnia 2018 roku w sprawie nabycia działek stanowiących rowy 
melioracyjne na rzecz Gminy Pruszcz Gdański. 
 
 
12.  nabycia działki nr 239/17 w Rokitnicy na własność Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały przedstawił K. Miliński - Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy. 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 



Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr II/22/2018   z dnia 
19 grudnia 2018 roku w sprawie nabycia działki nr 12/68 w Borkowie na własność 
Gminy Pruszcz Gdański. 
 

13.nabycia prawa użytkowania wieczystego działek nr 76/13 i 1846/2 w 
Straszynie na rzecz Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały przedstawił K. Miliński - Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy. 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński – Czy przejęcie prawa użytkowania wieczystego będzie dla 
nas odpłatne? Zastanawia mnie uchwała z bonifikatą. 
Odpowiedzi udzieliła Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak.   
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr II/23/2018   z dnia 
19 grudnia 2018 roku w sprawie nabycia prawa użytkowania wieczystego działek 
nr 76/13 i 1846/2 w Straszynie na rzecz Gminy Pruszcz Gdański. 
 

14. nabycia działek nr 343/30, 354/32, 354/33, 354/34,  obręb Juszkowo na 
własność Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały przedstawił K. Miliński - Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy. 

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński – Czy w ramach rewaloryzacji jest ujęta działka 354/32, która 
jest drogą z kamieni, ona będzie poprawiona?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Rewaloryzacji podlegają wyłącznie parki.  
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 20 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 20 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr II/24/2018   z dnia 
19 grudnia 2018 roku w sprawie nabycia działek nr 343/30, 354/32, 354/33, 354/34,  
obręb Juszkowo na własność Gminy Pruszcz Gdański. 
 
Sesję opuściła radna Katarzyna Sulima. 
 

15. ustalenia bonifikaty od wniesienia opłaty jednorazowej z tytułu 
przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 
nieruchomości oraz określenia warunków jej stosowania 
Projekt uchwały przedstawił K. Miliński - Kierownik Ref. Gospodarki Przestrzennej i 
Rozwoju Gminy.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej opiniuje projekt 
uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Pan Karol Kardasiński – Czy mógłby Pan powiedzieć ile jest obecnie nieruchomości, 
które spełniają wymogi przekształcenia? Są ujawnione w ewidencji i nie ma zaległości 
w stosunku do gminy z tytułu podatku od nieruchomości i zostały ujawnione w księdze?   



Odpowiedzi udzieliła Pani Angelika Demkowicz – pracownik merytoryczny oraz 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak. 
Pan Karol Kardasiński – Składam wniosek i proszę o przegłosowanie, żebyśmy w 
pierwszym  roku bonifikatę zwiększyli do 90, a potem kolejno 80, 70,60,50. Tych 
nieruchomości jest niewiele. Może nikt się nie zgłosi. Nie ma obowiązku, żeby wykupić 
to w pierwszym roku. Obsługa teraz tych nieruchomości wiąże się z większymi 
kosztami i czasem pracy pracowników, którzy muszą wystawiać decyzję. Dzięki 
uchwale 90% pozbyli połowy tych nieruchomości i zostanie 10 czy 15, którzy się nie 
zdecydują na taki wykup. 
Pan Janusz Sampolski – Proszę podać przykład szacunkowy, który odniósłby się do 
bonifikaty 60%. 
Pani Monika Rynkowska – Czy przed przekształceniem przewidujecie Państwo 
aktualizacje wyceny nieruchomości i ewentualnie jeśli nie to kiedy operaty szacunkowe 
były wykonywane. 
Odpowiedzi na w/w pytania udzieliła Pani Angelika Demkowicz – pracownik 
merytoryczny. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Panie Radny czy składa Pan 
wniosek formalny, który mamy przegłosować? 

Pan Karol Kardasiński – Tak. 
Pan Andrzej Chmielewski – Mamy trzy różne wersje uchwały w tej chwili, dostaliśmy 
w materiałach jedna, teraz na sesji drugą i jest wniosek o trzecią, czy możemy 
głosować, czy to będzie uchwała ważna?  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Jest to autopoprawka Pani Wójt, a 
teraz przegłosujemy wniosek. 
Proszę o sprecyzowanie wniosku. 
Pan Karol Kardasiński – Chciałbym wniosek jak ustawodawca przewidział czyli w 
1,2,3,4,5 roku – tak jak proponuje Pani Wójt, natomiast zwiększyć go odpowiednio 90, 
w drugim roku 80, w trzecim 70, czwartym 60 i piątym 50. 
Pan Remigiusz Kwieciński – Zostało to uwzględnione w budżecie już na przyszły 
rok? Jest to zupełnie inna sprawa. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – My naliczamy 1%, od tego procenta dajemy 
takie bonifikaty, jeżeli popatrzymy na inne samorządy liczą 3 %, czyli od 1% jeszcze 
90%? Państwa decyzja. 
W wyniku głosowania za uwzględnieniem wniosku radnego Karola 
Kardasińskiego głosowało 5 osób, 12 osób było przeciw. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Przegłosujemy teraz projekt 
uchwały wraz z autopoprawką zgłoszoną przez Panią Wójt. 
 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 19 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, przy 3 głosach przeciw i 4 wstrzymujących się, 
Rada Gminy podjęła uchwałę nr II/25/2018   z dnia 19 grudnia 2018 roku w 
sprawie ustalenia bonifikaty od wniesienia opłaty jednorazowej z tytułu 
przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 
nieruchomości oraz określenia warunków jej stosowania. 
 

Sesję opuścił radny Karol Karc. 
 

16. powierzenia w 2019 roku wykonywania zadań publicznych z zakresu pomocy 
społecznej Gminie Suchy Dąb 
Projekt uchwały przedstawiła E. Dymek – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 



Społecznej. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr II/26/2018   z dnia 
19 grudnia 2018 roku w sprawie powierzenia w 2019 roku wykonywania zadań 
publicznych z zakresu pomocy społecznej Gminie Suchy Dąb. 
 

17. powierzenia w 2019 roku wykonywania zadań publicznych z zakresu pomocy 
społecznej Gminie Miejskiej Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały przedstawiła E. Dymek – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 18 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 18 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr II/27/2018   z dnia 
19 grudnia 2018 roku w sprawie powierzenia w 2019 roku wykonywania zadań 
publicznych z zakresu pomocy społecznej Gminie Miejskiej Pruszcz Gdański. 
 
Sesję opuściła radna Anna Szyska. 
 

18. powierzenia w 2019 roku wykonywania zadań publicznych z zakresu pomocy 
społecznej Gminie Pszczółki 
Projekt uchwały przedstawiła E. Dymek – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 17 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr II/28/2018   z dnia 
19 grudnia 2018 roku w sprawie powierzenia w 2019 roku wykonywania zadań 
publicznych z zakresu pomocy społecznej Gminie Miejskiej Pruszcz Gdański. 
 

19. szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 
i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu 
ich pobierania 
Projekt uchwały przedstawiła E. Dymek – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 



uchwały głosowało 17 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr II/29/2018   z dnia 
19 grudnia 2018 roku w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 
 

20. ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 
ośrodkach wsparcia – schroniskach dla osób bezdomnych i mieszkaniach 
chronionych przez mieszkańców Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały przedstawiła E. Dymek – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 17 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr II/30/2018   z dnia 
19 grudnia 2018 roku w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia – schroniskach dla osób 
bezdomnych i mieszkaniach chronionych przez mieszkańców Gminy Pruszcz 
Gdański. 
 

21. ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 
Projekt uchwały przedstawiła E. Dymek – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. 
Pan Korneliusz Głuchowski – Są wątpliwości, które orzecznictwo próbuje rozgryźć, 
czy taka uchwała stanowi akt prawa miejscowego i w związku z tym, czy prawidłowy 
był zapis w pierwotnym projekcie uchwały, czy wchodzi w życie po 14 dni od dnia 
ogłoszenia, czy zapis, który teraz proponujemy „ uchwała wchodzi w życie z dniem 1 
stycznia 2019 roku”. Po analizie przepisów, które stanowią podstawę i są przywołane 
czyli ustawy o pomocy społecznej i biorąc pod uwagę orzecznictwo, to jednoznacznie 
orzecznictwo wypowiada się, że tego rodzaju programy nie są aktami prawa 
miejscowego, więc zapis §4 powinien mieć brzmienie „ uchwała wchodzi w życie z 
dniem 1 stycznia 2019 roku”.  
 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 17 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr II/31/2018   z dnia 
19 grudnia 2018 roku w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 
osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-
2023. 
 
22. określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej w 
zakresie dożywiania w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów żywnościowych dla osób objętych programem przyjętym w uchwale 



Nr 140 Rady Ministrów z 15 października 2018 roku w sprawie ustanowienia 
wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-
2023 
Projekt uchwały przedstawiła E. Dymek – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 16 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 16 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr II/32/2018   z dnia 
19 grudnia 2018 roku w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za 
świadczenia z pomocy społecznej w zakresie dożywiania w formie posiłku lub 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 
objętych programem przyjętym w uchwale Nr 140 Rady Ministrów z 15 
października 2018 roku w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego 
programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 
Na sesji było obecnych 17 radnych, 1 osoba nie oddała głosu. 
 

23. podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do otrzymania 
świadczenia pieniężnego w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub 
żywności dla osób i rodzin wymienionych w uchwale Nr 140 Rady Ministrów z 15 
października 2018 roku w sprawie ustanowienia wieloletniego rządowego 
programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 
Projekt uchwały przedstawiła E. Dymek – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. 
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej opiniuje projekt uchwały 
pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Otwieram dyskusję. 
Nie zgłoszono. 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 17 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 17 osób, Rada Gminy podjęła uchwałę nr II/33/2018   z dnia 
19 grudnia 2018 roku w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do otrzymania świadczenia pieniężnego w formie zasiłku 
celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób i rodzin wymienionych w 
uchwale Nr 140 Rady Ministrów z 15 października 2018 roku w sprawie 
ustanowienia wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” 
na lata 2019-2023. 
 

IX. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
 Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Wpłynęła jedna interpelacja i jeden wniosek. 
Zgodnie z obowiązującymi przepisami odpowiem na piśmie. 
 

X. Odpowiedzi na ustne pytania skierowane do Wójta. 
Pani Wójt udzieliła na bieżąco odpowiedzi. Ponadto poinformowała, że Urząd Gminy 
będzie otwarty w dniu 22 grudnia br., a zamknięty w dniu 24 grudnia br. 
 
XI. Wolne wnioski. 
Pan Szymon Benedyk – Pytanie dot. ścieżki  rowerowej tzw. szlaku menonickiego, 
przejmujemy stopniowo od powiatu ścieżkę od Przejazdowa do Wiśliny, kiedy 



przejmujemy od Wiśliny do Lędowa ten odcinek? 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Panie Radny już go przejęliśmy. 
Pani Weronika Chmielowiec – W ostatnim roku mieliśmy 3 sytuacje niebezpieczne 
na ul. Stylowej, a właściwie na końcówce Ofiar Grudnia 70, jest to fragment drogi nie 
„nasz”, tylko gdański. Prawdopodobnie nadmierna prędkość doprowadziła do tego, że 
samochody wypadały z drogi, przejeżdżały przez chodnik i uderzały w ogrodzenie. 
Sprawa została zgłoszona. Próbowałam rozmawiać z Gdańskiem, żeby może w 
ramach interwencji mieszkańcy mówią o progach zwalniających, myśleliśmy o 
barierkach, jednak jest tam wyjazd więc odpada. Proszę coś z tym zrobić? 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Proszę o mapkę, która nam bardzo ułatwi 
sprawę. 
Pani Krystyna Białek – Wczoraj byłam na jasełkach w Borkowie i zgłaszam, że 
nagłośnienie jest fatalne. 
Radna uzasadniła swoją zgłoszoną uwagę. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Szkołą zarządza dyrektor , to nie jest zarzut, 
wystarczy napisać wniosek do budżetu szkoły i zakupić lepszy sprzęt nagłaśniający. 
Mam nadzieję, że nie będzie aż taki kosztowny. Porozmawiam z Panią Dyrektor. 
Pani Monika Ficek – Złożyłam pismo na posiedzeniu Komisji Komunalnej i 
bezpośrednio do Pani Wójt w sprawie pięcioletniego planu dot. budowy dróg. Czy 
zostały poczynione jakieś kroki? 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Wpłynął taki wniosek. Jednak moglibyśmy się 
narazić często na nie dotrzymanie słowa. Biorąc pod uwagę problemy związane z 
uzgodnieniami jakie mamy, w zadaniach które macie, jest 15 dokumentacji 
technicznych, o niektórych powinniśmy zapomnieć wiosną tego roku. Jeżeli 
przyjmiemy taki harmonogram i np. mieszkańcy zobaczą, że w 2020 budujemy drogę 
X, a nie dostaniemy pozwolenia na budowę, lub ktoś się odwoła, lub wzrost kosztów 
inwestycji będzie tak poważny, że nie będziemy w stanie zrealizować niektórych rzeczy 
to myślę, że będzie z tym dużo problemu. Jeżeli robimy dokumentację, to robimy to po 
to, żebyśmy realizowali inwestycję. Nie zdarzyło się jeszcze, żeby przepadła nam 
ważność jakiejś dokumentacji. Nie odważyłabym się przelać na papier kolejności 
wykonywania inwestycji z określeniem czasu.  
Pani Monika Ficek – To może określenie kolejności, a nie czasu. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Przedstawimy Państwu na jakie drogi mamy 
już pozwolenia na budowę i to określi zakres. 
Pani Monika Ficek – Nie możemy wykazać co planujemy? 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Jeżeli na dzisiaj mamy gotowe dokumentacje 
techniczne na ileś zadań i czekamy na 15 pozwoleń na budowę, pamiętajmy jeszcze, 
że oprócz tego mamy inne zadania, to jest prawdopodobne, że się skończy kadencja. 
Pani Monika Ficek – Podsumujmy: nasz wniosek o wprowadzenia planu 
pięcioletniego zostanie odrzucony, tak? 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Przedstawię Państwu dokumentacje, na które 
mamy pozwolenia na budowę i dokumentacje, o które zabiegamy o pozwolenie na 
budowę. To będzie swego rodzaju harmonogram inwestycyjny. Nie mogę założyć, w 
którym roku, ponieważ możemy się terminowo rozminąć. 
Pani Monika Ficek – Chodzi mi jeszcze o bar „Ola” u nas, po rozmowach z 
właścicielem otrzymałam informację, że były rozmowy między p. Wójt, a p. Olą. 
Pytałam się na komisji, Pan Wójt powiedział, że nic mu nie jest wiadomo na ten temat.  
Na jakim etapie jest inwestycja parkingu?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Sprawa dotyczy ulicy Spacerowej w Łęgowie. 
Wykonaliśmy skwer i przy okazji parkingi przy poczcie, natomiast użytkowniczka tej 



nieruchomości zobowiązała się, że również wykona we własnym zakresie kilka miejsc 
postojowych. 
Pani Monika Ficek – My zrealizowaliśmy to co mieliśmy? 

Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak –Tak 

Pani Monika Ficek – Dwa miejsca przy jej barze są zrobione na pewno? Ja ich tam 
nie widziałam. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Wrócę do dokumentów. 
Pani Monika Ficek – Bardzo proszę o odpowiedź drogą maliową. 
Pan Andrzej Chmielewski – Jest trudny temat bezpieczeństwa drogi w Straszynie. 
Trwa on od wielu lat i martwi wielu mieszkańców. Zwracają się oni do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich, bo leży to w ich gestii. Rozmowy się przeciągają, trwa to lata. 
Mieszkańcy są gotowi czynić dalsze kroki. Bardzo prosimy o pomoc w tych staraniach 
np.  w postaci spotkania z osobami na szczeblu wojewódzkim, ponieważ przedłużające 
się korespondencje nie prowadzą do niczego.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Sprawa drogi Starogardzkiej trwa już całe 
lata. Wnioskowaliśmy do dróg wojewódzkich, żeby zamontować urządzenie, które w 
momencie kiedy ktoś przekracza dozwoloną prędkość zapala się czerwone światło. Z 
naszej strony czynimy też wnioski. Zaprosimy przedstawicieli Zarządu Dróg 
Wojewódzkich i Zarządu Województwa, z infrastruktury z Urzędu Marszałkowskiego. 
Pokażemy problemy związane z bezpieczeństwem. 
Pan Remigiusz Kwieciński- Przepisy się w Polsce zmieniły. Fotoradary nadzoruje i 
ustawia ITD.  Jednak jest też zgłoszenie obywatelskie przekroczenia przepisów i wiem, 
że tego typu rzeczy można robić jeśli się udowodni przekroczenie prędkość. Mam na 
myśli wykorzystanie gminnego fotoradaru. Może możemy materiały przekazywać do 
ITD, które dalej podejmowałaby kroki. My byśmy tylko zbierali dowody. Mogłoby to 
dotyczyć nie tylko drogi Starogardzkiej, ale też innych np. osiedlowych. Ustawianie 
cykliczne „pułapek” w całej gminie i zgłaszania dalej do ITD. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Na przejściu dla pieszych w Straszynie 
zgłosiła się firma, która bezpłatnie zamontowała nam pętle indukcyjne, kamery, 
nagrywano samochody, które przekroczyły prędkość. ITD mimo pozytywnej opinii 
Wojewódzkiej i Powiatowej Komendy Policji, wniosków gminy, podpisów mieszkańców 
nakazało zdemontowanie tego systemu. Fotoradary gminne leżą w szafie. Mieliśmy 
dwa fotoradary, które działały prewencyjnie, dochodów z mandatów za przekroczenie 
prędkości mieliśmy rocznie w granicach 500-700 tys. przy tak ogromnej gminie.  
Pani Karolina Wołosowska – Temat jest bardzo podobny na ulicy Raduńskiej w 
Juszkowie. Mieszkańcy osiedla „Zakątek” sami pisali wielokrotnie do Starostwa 
Powiatowego, jest to droga powiatowa, działania się pojawiły, jednak nie miało to 
wpływu na kierowców, żeby zdjęli nogę z gazu. Warto poruszyć też temat tej drogi. 
Pani Karolina Wołosowska opisała niebezpieczny przypadek na drodze, który 
wydarzył się w ostatnich dniach. 
 
Sesję opuściły radne: Danuta Czerwińska oraz Weronika Chmielowiec. 
 
Pan Janusz Sampolski – Propozycja przeniesienia giełdy towarowej na teren 
Cieplewa. Jestem zdziwiony, że kupcy są zaskoczeni. Umowę kupcy mieli podpisaną 
do końca grudnia. Miasto Pruszcz pobierało opłatę jedynie handlową. Uważam, że być 
może jest to pewnego rodzaju sposób, żeby z zaskoczenia postawić kogoś przed 
faktem. Co my możemy zrobić jako gmina, rada gminy, żeby spróbować się przyjrzeć 
temu tematowi? Czy ta działalność jest zgodna z prawem? Przygotować dokument o 
bezpieczeństwie dla mieszkańców. Rozumiem p. Edwarda i mieszkańców, ale 



będziemy musieli stawić czoło temu tematowi.  
Drugi temat: chodzi o współpracę nas radnych w tej kadencji. Dobrze by było jak 
będziemy rozmawiali ze sobą o pewnych zasadach komunikacji z sobą i 
mieszkańcami. Strasznie nie spodobało mi się , że osoby które świadomie podnosili 
rękę za podniesieniem podatków,  później po tej sesji byli wskazani z imienia i 
nazwiska i zdjęciem, że Ci są źli, oni was skazali na płacenie potężnych podatków. 
Taka forma na Facebooku nie jest właściwa. Karol będę mówił to do Ciebie, bo ty 
zamieściłeś filmik. Musimy mieć świadomość, żeby nie starać się podsycać 
nastawienia wyborcy do radnego. Najlepiej rozmawiać na sesji i komisjach, spierać 
się, a niekoniecznie przekazywać informację pod publikę w sposób niewłaściwy.  
Pan Karol Kardasinski – Dlaczego mówisz o zasadach moralnych, jak na komisji 
byłeś przeciwko podniesieniem podatków, a później na sesji głosujesz za 
podniesieniem.  
Pan Janusz Sampolski – Proszę, żebyśmy umieli z Facebooka w sposób właściwy 
korzystać. 
Pan Karol Kardasiński – Nikt nie napisał, że jesteście źli, więc trzeba umieć czytać, 
a nie tylko korzystać z Facebooka, po drugie na komisji byliście za tym, żeby podatek 
nie podnosić, a na sesji zagłosowaliście za podniesieniem. Kwestie moralizatorskie 
zostawiłbym dla siebie.  
Składam wniosek do Pana Wicewójta: od momentu kiedy droga Rataja jest 
wybudowana było zapewnienie, żeby próg zwalniający, który jest przy ośrodku, 
ustawić równo, nikt w tym miejscu nie zwalnia tylko omija. Miałem zapewnienie, że jest 
to prosta sprawa, żeby nikt go nie mógł omijać.  
Pan Zastępca Wójta Daniel Kulkowski – To organizacja  ruchu, która jest 
wprowadzona, jest wprowadzona zgodnie z tym co zostało zatwierdzone przez Policję, 
Starostwo Powiatowe i wszystkie możliwe instytucje. Technicznie jest to bardzo prosty 
temat.  Jeśli natomiast chcemy to zmienić to musimy rozpocząć dyskusję z Policją i 
musimy zatwierdzić nową organizację ruchu.  
 
Sesję opuścił radny Karol Kardasiński. 
 

Pan Jerzy Kornacki – Mam pytanie odnośnie kamer zamontowanych bezpłatnie w 
Straszynie. Jaki był argument ITD, żeby je zlikwidować? Nie stanowiły dowodu w 
sprawie, bo taki jest przepis, natomiast, że one działają to inspekcja nie powinna mieć 
nic do powiedzenia  w tej kwestii. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Chcieliśmy, żeby one były zalegalizowane. 
Policja kilka razy skorzystała z nich. To był dla nas materiał. Chcieliśmy zalegalizować 
je, bo np. nie można było karać za przejazd na czerwonym świetle. ITD odpowiedziała, 
że nie widzi potrzeby, żeby w tym miejscu było tego typu urządzenie. Właściciel je 
zabrał.  
Pan Jerzy Kornacki – Czy nie można by było stworzyć profilaktyki na terenie gminy, 
zamontować dostępny online system z jednoczesnym zamontowaniem pętli, żeby 
zniechęcić kierowców do łamania przepisów.  
Pani Beata Biała – Grzędzicka – Proszę o doprecyzowanie, w chwili oddania ul. 
Akacjowej mówiliśmy o organizacji ruchu ul. Kasztanowej. Proszę powiedzieć jaka to 
jest czasoprzestrzeń jeśli chodzi o spowalniacze na  ulicy Kasztanowej. Na nowym 
odcinku. 
Pan Zastępca Wójta Daniel Kulkowski – Ulica Akacjowa jest formalnie terenem 
budowy i jeszcze przez parę miesięcy tak będzie. Na ulicy Akacjowej będzie 
wprowadzona nowa organizacja ruchu. Jeśli chodzi o ulicę Kasztanową, gdzie jeszcze 



budowa nie jest rozpoczęta to zaczniemy ja w 2019 roku i powinniśmy ją zakończyć. 
Chcielibyśmy po zakończeniu Kasztanowej uporządkować kompleksowo całe 
Borkowo.  
Pani Krystyna Białek – Czyli Akacjowa jest jeszcze nie oddana?  
Pan Zastępca Wójta Daniel Kulkowski – Ulica Akacjowa jest formalnie budową. 
Pani Krystyna Białek – Pytają mnie czy będzie zmieniona trasa autobusu. 
Pani Karolina Wołosowska – Mam propozycję, żeby w kolejnym wydaniu gazetki 
Gminne Strony umieścić informację o wszelkiego rodzaju dotacjach na jakie 
mieszkańcy mogą liczyć i to co uchwaliliśmy w dniu dzisiejszym.  
Chciałabym zawnioskować o ustalenie terminu szkolenia dla nowych radnych. 
Pani Monika Rynkowska – Chciałabym złożyć wniosek do Pani Wójt. Jest pozytywna 
inicjatywa mieszkańców, głównie Borkowa, chodzi o przeprowadzenie konsultacji w 
ramach spotkań odformalizowanych. Mamy plan, żeby takie spotkania odbywały się z 
określoną częstotliwością, ale nie częściej niż raz na dwa miesiące. Poprzedzone by 
były agendą.  
Pani Monika uzasadniła złożony swój wniosek. 
Pani Monika Rynkowska – Potrzebni by nam byli pracownicy, dlatego prośba do Pani 
Wójt, aby umożliwić pracownikom taki tryb pracy, żeby mogli przybyć na to spotkanie.  
Pan Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę radnym o składnie konkretnych 
wniosków w tym punkcie. Poinformował, że zapytania są składane w innym 
punkcie porządku obrad. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Proszę przewodniczących komisji, że jeżeli 
organizujecie komisję i macie zagadnienia do omówienia, my jesteśmy do Państwa 
dyspozycji. Gorąca prośba o podanie: porządek posiedzenia komisji, zakresy 
tematyczne. Często bywało, że było posiedzenie komisji i polecenie, żeby dany 
pracownik na komisję przyszedł. Dajmy szanse, żeby pracownik przyszedł 
przygotowany merytorycznie na spotkanie.  
Do komisji oświaty : jeżeli Państwo będziecie mieli ochotę pojechać do naszych szkół 
i porozmawiać z dyrektorami to proszę bardzo, ale proszę o sygnał wcześniej. 
Nie wyobrażam sobie, żeby w 30 miejscowościach były spotkanie. Są miejscowości 
gdzie wystarczą zebrania wiejskie. Miejscowości jak Borkowo, być może wymagają 
dodatkowych informacji. Nie mówimy nie. Staram się jak najmniej absorbować 
pracowników na zebrania wiejskie. Stawiam się osobiście na zebraniach.  
 
Pan Marek Kowalski poinformował, że na początku sesji złożyła wniosek radna 
Beata Biała – Grzędzicka oraz odczytał treść wniosku. Kopia wniosku stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak w kilku zdaniach wyraziła swoją opinię na 
temat wniosku. 
 
Pani Monika Ficek – To może pracownikom, następnego dnia dać 4 godziny wolnego. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Kto będzie obsługiwał naszych 
mieszkańców? 

Pani Monika Ficek – Mówimy o jednym dniu, nie mamy sesji co tydzień. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – Na tej sali popołudniu są zajęcia. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Dzisiejsza sesja celowo odbyła się 
o godz. 10, żeby przygotować salę, nagłośnienie, system nagrywający.  
Pan Remigiusz Kwieciński – Każdy z nas kandydując do rady miał świadomość, że 
musi zrezygnować ze swoich własnych spraw po to, żeby mógł pracować. Niedługo 



będziemy mieli nową salę posiedzeń, mam nadzieję, że wrócimy do tematu. Stały 
termin byłby dobrym pomysłem. Po południu to słaby pomysł. 
Pani Karolina Wołosowska – Sesja jak dzisiaj, które trwają od godz. 10:00 do godz. 
14:30 ile takich sesji mieliśmy w zeszłym roku. Mówimy o krótkich sesjach. Od godz. 
14:30 do godz. 16:00 mamy 1,5 godziny, a do 17 to nawet 2,5 godziny. Jestem za 
wnioskiem, żeby sesje odbywały się popołudniu i były w ustalonym dniu miesiąca. 
Mieliśmy też okazję rozmawiać z pracownikami urzędu, którzy sami wskazywali, że 
może być to środa, bo pracują do godz.17:00. 
Pani Beata Grzędzicka – Biała – Potwierdzam, na komisji oświaty padły deklaracje 
ze strony pracowników, że jak najbardziej środa godz. 14:30. 
Pani Ewa Romik – To nie było z pracownikami. Była propozycja wizyty w GOPSie i p. 
Ela może przyjąć popołudniu. Na komisji nie było z pracowników nikogo więcej.  
Pani Monika Rynkowska – Wnioskuje o zamknięcie dyskusji i rozważenie wniosku w 
spokoju i przedyskutowanie na następnej sesji. 
 
XII. Zakończenie sesji Rady Gminy. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski -  W wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że II Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VIII Kadencji została 
zakończona o godz. 14:32. 
 
Protokołowała: 
Marta Nowicka 
 
Protokół został przyjęty na IV Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański  VIII kadencji w dniu 
31 stycznia 2019 roku. 
 
 

 
 
 
 
 

 
 
 

 
 


